
Dagsorden for bestyrelsesmødet i Frivilligværket  

Tid: Tirsdag den 10. september 2024 kl. 16.00 – 18.00 

Sted: Frivilligværket, Kirketorvet 2A, baghuset, 8900 Randers C.  

Afbud: Emmanuel og Anette 

Referat 

1. Godkendelse af dagsorden 

Dagsordenen blev godkendt. 

 

2. Status på økonomi 

Økonomisk status og budgetopfølgning samt afklaring ift. lønindbetaling 

 

Det ser godt ud med Frivilligværkets økonomi.  

Status 9. juni 2024 Kr. 

Saldo bank 539.000 

Indtægter resten af året 87.500 

Kendte udgifter resten af året 186.600 

Til rådighed resten af 2024 439.900 

 

På sidste generalforsamling blev Tanja Villsen fra Schantz Revision valgt som ny revisor for 

Frivilligværket, og de kommer fremadrettet til at stå for udbetaling af løn.  

 

3. Frivillig Fredag 

Frivilligværket og Randers Bibliotek fejrer Frivillig Fredag d. 27. september 2024 kl. 16-20 

Se det foreløbige program i bilag 1. 

 

Vi har sammensat et varieret program med stande og oplæg fra lokale foreninger, inspirationsoplæg 

med Andreas Lloyd og paneldebat. Vi håber så mange som muligt fra bestyrelsen vil deltage til 

Frivillig Fredag. Husk tilmelding via bibliotekets hjemmeside:  

https://www.randersbib.dk/hovedbiblioteket/arrangementer/foredrag/frivillig-fredag  

 

I må meget gerne sende invitationen videre til interesserede.  

 

På bestyrelsesmødet fortalte Red Barnet og Hjerneskadeforeningen, at de er interesserede i at 

havde en stand. Der bliver ca. 10-12 stande i alt. Planen er, at deltagerne besøger stande, når de 

kommer til arrangementet og i pausen. 

 

 

4. Aktivitetsplan til Socialstyrelsen 

Bestyrelsen følger op på strategidagen og drøfter de næste skridt ift. det videre arbejde med vores 

aktivitetsplan 2025/2026 til Socialstyrelsen. 

Se bilag 2 Opsamling strategidag 

 

Målgrupper 

Bestyrelsen drøftede, hvilke målgrupper der er særligt relevante for Frivilligværket: 

Frivilligværket er for alle foreninger i Randers, men vi får flest henvendelser fra mindre foreninger 

https://www.randersbib.dk/hovedbiblioteket/arrangementer/foredrag/frivillig-fredag


uden landsforeninger, foreninger, der kun findes i Randers, nystartede foreninger og foreninger, hvor 

der er et generationsskifte i bestyrelsen. Vi rammer desuden frivillige foreninger på forskellige 

niveauer. I nogle bestyrelsesmedlemmer har vi dialog med bestyrelsen, i andre foreninger er det 

måske en fundraiser eller en aktivitetsansvarlig, der kontakter os.  

 

Socialstyrelsen stiller desuden krav om, at vi har særligt fokus på, hvordan flere sårbare og udsatte 

borgere kan blive frivillige, så det er også en målgruppe, vi skal arbejde med.  

 

Aktiviteter 

På bestyrelsesmødet var der enighed om, at følgende aktiviteter er relevante i Aktivitetsplanen for 

2025-26. 

 

På bestyrelsesmødet var der nogle lidt andre overskrifter, men efter nogle mails og en drøftelse i 

forretningsudvalget er overskrifterne blevet opdateret. Kommenter endelig, hvis du har spørgsmål 

eller andre forslag til overskrifter.  

 

• Vi gør det lettere at være forening 

▪ Rådgivning om opstart, drift og udvikling af foreninger – særligt fokus på fundraising og 

rekruttering af frivillige 

▪ Netværk for foreninger → Erfaringsudveksling 

▪ Kurser for frivillige 

▪ Frivilligjob.dk 

▪ Midlertidig frivillighed → Fokus på hvordan flere foreninger kan bruge den tilgang 

 

• Vi viser vej til fællesskaber og sociale tilbud 

▪ Socialkompas → kortlægge og formidle tilbud 

▪ Fra bruger til frivillig → Hvordan bliver flere sårbare og udsatte borgere frivillige? 

▪ Portrætter af frivillige og foreninger 

▪ Frivillig Fredag  

 

• Vi rådgiver og samarbejder med relevante organisationer 

▪ Sparring og rådgivning af fagprofessionelle fra fx Randers Kommune, uddannelser og 

virksomheder ift. samarbejde med frivillige 

▪ Vi afsøger muligheder for samarbejde og fælles udviklingsprojekter med Randers 

Kommune, civilsamfundsorganisationer, uddannelser, virksomheder m.fl. 

 

Den videre proces for udarbejdelse af Aktivitetsplan 2025-26 

Der bliver afholdt en workshop med Frivilligværkets medlemsforeninger den 7. oktober kl. 17.30-

19.30. Mette planlægger workshoppen, og der vil blive taget udgangspunkt i ovenstående aktiviteter.  

Frivilligværkets bestyrelsesmedlemmer er meget velkomne til at deltage på workshoppen.  

Husk tilmelding: 

https://frivilligvaerket.dk/aktiviteter/id/428  

 

På bestyrelsesmødet den 21. oktober 2024 beslutter bestyrelsen, hvilke aktiviteter der skal indgå i 

aktivitetsplanen og fastsætter målsætninger for de forskellige aktiviteter.  

 

5. Lokaler til Frivilligværket 

Vi har undersøgt mulighederne for lokaler i Slotscentret og i Underværket. I Slotscentret er der 

mulige lokaler på 2. sal. I Underværket er der mindre lokaler i stueplan og større lokaler på 1. sal.  

Bestyrelsen drøfter fordele og ulemper ved de forskellige placeringer. 

 

Der er ledige lokaler i Slotscentret i stueplan og på anden sal – særligt lokalet på anden sal er 

velegnet til Frivilligværket til en rimelig husleje. Der er også ledige lokaler i Underværket, hvor der er 

mindre lokaler ledige i stueplan, og større lokaler på anden sal.  

https://frivilligvaerket.dk/aktiviteter/id/428


 

Anders planlægger tur, så bestyrelsen kan se lokaler i henholdsvis Slotscentret og i Underværket 

inden bestyrelsen tager stilling til, om Frivilligværket skal flytte.  

 

Hvis Frivilligværket flytter, skal de nuværende lokaler sandsynligvis bringes tilbage til samme stand 

og indretning, som da Frivilligværket overtog lokalerne. Leif kontakter Pierre ift. hvordan lokaler så 

ud, da Frivilligværket flyttede ind.  

 

 

6. Status på Socialkompasset og muligt projekt om følgeskab 

Socialkompas blev lanceret i samarbejde med No. 17 i Randers Festuge. Vi skal fortsat have flere 

foreninger oprettet på Socialkompas, og vi er i dialog med Randers Kommune om fundraising til et 

projekt om følgeskab til aktiviteter og fællesskaber. 

 

Der er nu oprettet 275 tilbud på Socialkompas Randers. Der var en god lancering af Socialkompas i 

festugen, og nu har Randers Kommune en kommunikationskampagne, så almindelige borgere bliver 

opmærksomme på Socialkompas.  

 

Frivilligcenter Mariagerfjord havde inviteret Frivilligværket med i en fælles fondsansøgning til et 

projekt om at få flere sårbare borgere ind i fællesskaber. Projektet forudsætter et samarbejde med 

Randers Kommune. Men efter bestyrelsesmødet har Randers Kommune tilkendegivet, at timingen 

for det projekt ikke er rigtig for kommunen på nuværende tidspunkt, men det kan blive aktuelt 

senere. 

 

 

7. Medarbejdersituationen 

Status på hvordan vi får udvidet antallet af medarbejdere i huset. Målet er at få en ansat, der kan 

aflaste Mette med de mere rent administrative opgaver. Er der nogen fra bestyrelsen, der kunne 

byde ind med forslag eller evt. egne evner?  

 

Bestyrelsen besluttede, at Mette midlertidigt går op på 37 timer om ugen i de næste tre måneder. 

Samtidig undersøger vi mulighederne for at ansætte en fleksjobber til at hjælpe med administrative 

opgaver.  

 

 

8. Bestyrelsesuddannelse og anbefalinger til god ledelse i frivillige organisationer 

Frivilligrådet har udarbejdet en række anbefalinger til god ledelse i frivillige organisationer.  

Kort orientering fra Leif med forslag om, at dem, der deltager på bestyrelsesuddannelsen, sætter sig 

sammen og laver oplæg til, hvordan Frivilligværket kan arbejde med anbefalingerne til god ledelse.  

 

Leif, Arne og Per er optaget på Bestyrelsesuddannelse ved FriSe. På bestyrelsesmødet var der 

enighed om, at Leif, Arne og Per kommer med et oplæg til, hvordan bestyrelsen kan anvende 

anbefalingerne til god ledelse i Frivilligværket, og hvordan det kan tænkes ind i bestyrelsens årshjul.  

 

 

9. Kulturfestival i Kulturelt Samvirke  

Kulturfestivalen er nu rykket til fredag 1. nov. 2024 kl. 14-18. Skal vi deltage? 

 

Bestyrelsen var enige om, at der ikke prioriteres ressourcer til deltagelse i kulturfestivallen i år. 

 

 

10. Opdatering af årshjul 2024/25 

Se bilag 3 Årshjul 

 

Der var ingen opdateringer til årshjulet. 

 



11. Eventuelt 

 

Der var ingen punkter under eventuelt. 


